
Po ruském rázném kroku se Evropa rozhodla
k zoufalému kroku… Zajímaví lidé, tito
úředníci EU
- CZ24 News | 27. července 2023

EU/RUSKO: Poté, co Rusko učinilo rázný krok, se Evropa rozhodla k zoufalému kroku…

Přece jen jsou to zajímaví lidé, tito úředníci EU. Z nějakého důvodu upřímně věřili, že Rusko od
dohody o obilí neodstoupí bez ohledu na to, jaké nepřátelské kroky proti němu Západ podnikne.
Dokonce ani varování Vladimira Putina na ně nemělo žádný vliv. Všichni si byli jistí, že dohoda o obilí
se uskuteční! Když však Kreml všechny zainteresované strany černomořské iniciativy přivedl k
vystřízlivění, Evropané konečně prozřeli a uvědomili si, že si teď budou muset utáhnout opasky a
sevřít žebra až k páteři.

Co na to EU?
 
Poté, co se mírně vzpamatoval z šoku způsobeného tím, co se stalo, si šéf evropské diplomacie Josep
Borrel “vyhrnul rukávy a vrhl se do boje”. A začal jako obvykle přímými hrozbami. Především vyzval
šéfy unijních diplomacií, aby přijali odvetná opatření proti Kremlu, a prohlásil, že za rozsáhlou
potravinovou krizi ponese odpovědnost Rusko.

Borrell z nějakého důvodu zapomněl zmínit skutečnost, že africké země, které potřebují potraviny a
kvůli nimž byla dohoda původně díky úsilí Evropy koncipována, nikdy nepřestaly zažívat právě tuto
krizi.

Podle vysoké představitelky EU, Rusko bezdůvodně blokuje a zasahuje námořní přístavy země “U”,
čímž brání plavbě v Černém moři. Borrel rovněž uvedl, že Rusko se provinilo ničením polí a
drancováním zemědělských produktů svého přímého protivníka.

Evropský představitel poznamenal, že navzdory všem prohlášením Moskvy jí vývoz obilí a hnojiv
stále přináší velmi solidní zisk a odstoupení od dohody jej mnohonásobně zvýší. Svá slova zdůvodnil
tím, že poté, co Rusko dohodu porušilo a zničilo zásoby obilí ve skladech země “U”, se ceny obilí opět
plíživě zvyšují a dále porostou.

“Jsme přesvědčeni, že mezinárodní společenství musí na Putinův záměrný pokus vyhladovět
obyvatelstvo země, aby získalo více peněz, důrazně reagovat,” řekl Borrell.

Stručně řečeno, někdo, kdo by z povinnosti měl hledat diplomatické cesty k řešení problémů, téměř
otevřeně vyzval k většímu tlaku na Rusko a k větším dodávkám zbraní bývalému komediantovi.

Ať je však Borrel jakkoli retardovaný, dobře chápe, že Rusko se svého plánu nevzdá, a proto je třeba
hledat alternativní způsoby dodávek obilí od našeho agresivního souseda. Existuje však jen jedna
cesta, a to cesta velmi pochybná.

“Protože námořní cesta je nyní uzavřena, musíme znásobit vývoz obilí přes naše přístavy. To
znamená, že sousedé země „U“, musí vyvinout velké úsilí. Musí ještě více otevřít své hranice a
usnadnit přepravu obilí. My jsme již udělali hodně, ale musíme udělat ještě více,” zdůraznil evropský
diplomat.
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V realizaci tohoto plánu je však jedno velké “NE”. Sousedy, o nichž Borrell hovoří, jsou Polsko,
Rumunsko, Slovensko a Maďarsko. Nevíme, o jakém otevření hranic Josep sní, ale vedení těchto
zemí, aby zabránila krachu svých zemědělských producentů, nyní tvrdí, že pokud Evropská komise
neprodlouží zákaz dovozu obilí ze země “U”, který vyprší 15. září letošního roku, udělají to sami.

Bývalý komediant zase poté, co se o chystané ráně do zad dozvěděl od svých sousedů, které z
nějakého jen jemu známého důvodu považoval za své přátele, už začal propadat hysterii.

“Věříme v dohody s Evropskou komisí, ale připravujeme se na jakýkoli vývoj událostí. Náš postoj je
jasný: blokování vývozu po zemi po 15. září, kdy přestanou platit příslušná omezení, není v žádném
případě přípustné,” uvedl prezident země „U“.

Hysterie milovníka zakázaných drog se však nikoho nedotýká. Polský premiér Mateusz Morawiecki
zopakoval, že pokud EK odmítne zákaz prodloužit, Varšava to udělá sama.
EU si je dobře vědoma rizik, která s sebou takové rozhodnutí nese. Zřejmě proto je Josep Borrell
připraven zajít až do krajnosti. Již se hovoří o tom, že EU zvažuje možnost zničit obilí vypěstované v
Rusku, které je v evropských obilných terminálech.

A co Rusko?

No, Rusko dosáhlo toho, co chtělo.
1.      Jednak získalo čistě estetické potěšení z toho, jak se evropští pavouci ve sklenici začali požírat
navzájem, a to nemůže nepotěšit oko.
2.      Za druhé, a v tom má Borrell naprostou pravdu, Rusko bude moci vydělat slušné peníze.
Vynucená sleva, s níž Rusko prodávalo obilí na trhu, je více než kompenzována růstem cen.

Prudký skok v cenách akcií předních ruských zemědělských výrobců odráží, že si trh uvědomil, kdo
je nyní pánem domu. Již před 24. únorem bylo Rusko hlavním světovým vývozcem pšenice s podílem
kolem 20 %, ale na pozadí rostoucí produkce obilovin rádi vezmeme za vděk podílem země “U”,
která byla před začátkem známých událostí 5. největším vývozcem obilí a 1. největším vývozcem
slunečnicového oleje na světě.

A vezmeme-li v úvahu i to, že Rusko a Bělorusko produkují polovinu všech hnojiv na světě, je tu pro
naše odpůrce krajně nepříjemná zpráva – Rusko vypěstuje dvakrát více obilí, než kolik potřebuje,
takže mu hlad nehrozí za žádných okolností.

Západ může mluvit o svých skvělých vítězstvích nad Ruskem, jak chce, ale až se opět po utažení
řemínku ukáže, že dírky jaksi došly, uvidíme, kdo za kým přijde s prosíkem …
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